
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Thea A. Sørensen (næstformand), Stine L. Brøgger, Charlotte Vendelboe 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (formand), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Anita Friis, 

Karen Bech-Pedersen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep. Josefine og Natacha (9B) 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
28.02.2023 kl.17-19 på Lars’ kontor 

 
Fraværende/afbud: Semine, Anita, Josefine, Natasja 
 

1. 

17:00 
Informationer 
Kompetence udvikling vedr. udeliv i børnehuset. Mads Brodersen kommer og  holder 
kursus for personalet i forhold til inddragelse af uderummet i den pædagogiske praksis. 
Åbent Hus for mulige nye forældre 21/3. Hjælp med at sprede budskabet. 
Mellemkommunal udfordring vedr. betaling for børn på 3,1 år. Vi har modtaget svar. 
Ingen af kommuner kan/vil hjælpe med at løse udfordringen. 
Barselsvikar sekretær. Vi har ansat Laura, der starter i “overlap” med Sofie den 1/3. 
Pædagogisk tilsyn. Deltagelse fra bestyrelsen i møde den 13/3 kl. 8-11. Hvem vil med? 
Tilsynet handler om kvaliteten af den pædagogiske praksis i kommunens dagtilbud – der 
kommer efterfølgende en rapport – evaluering som praksis efterfølgende kan justeres i 
forhold til. Stine deltager som forældrerepræsentant. Stine deltager. 
Pædagogisk udvikling. På skolen og delvist i børnehuset har vi den næste tid en del 
inspirationsoplæg udefra. Lørdag 18/3 skal vi bruge dagen på yderligere et oplæg samt 
arbejde i de overskrifter lærere og pædagoger er blevet inspireret til. Målet er at gøre skole 
og børnehus endnu bedre samt arbejde henimod en ny “profil”, der skal kendetegne os. 
Efter den 18/3 vil bestyrelsen selvfølgelig blive inddraget mhp. at skabe bedst mulig fælles 
ståsted. 
Børnehusets tipi blev ødelagt i stormen. Desværre vil forsikring ikke dække. Udgift ca. kr. 
50.000 og desværre først levering til sommer. 

2. 
17:15 

Besparelseskatalog Syddjurs 
Børn og Læring skal bidrage med 18 mio kr. til det reduktionskatalog der skal udarbejdes til 
2024. 
Kataloget afleveres til direktionen ultimo marts, og det behandles derefter af direktionen. I 
starten af maj behandles det politisk, og bliver i den forbindelse offentligt tilgængeligt. 
Udfordringen er, at skolerne i Syddjurs allerede er blandt de billigste i DK. Det er svært at 
se, hvordan kvaliteten kan fastholdes, hvis vores budget reduceres. Foreløbig er vi blevet 
bedt om at overveje, hvordan vi kan reducere med 5%. En sådan reduktion vil bidrage med 
ca. 2/3 af det samlede beløb på 18 mio. Vores bud er her. 
En evt. besparelse vedtages først i oktober i byrådet. Derefter tages endelig stilling til, 
hvordan en besparelse skal udmøntes. 
Orientering 
5% besparelse 2024, Rosmus Børnehus 
  Budget 5% Besparelse 
  8250000 412500 413000 
Vikar    180000 
Legeplads renovering (udskydes)  100000 
Kompetencemidler/kursus     40000 
Personaleforplejning     15000 
Morgenmadstilbud og formiddagsfrugt til børnene   22000 
Indkøb generelt     20000 
Inventar til indretning af læringsmiljøer    36000 
 
5% besparelse 2024, Rosmus Skole 



 

 

   Budget 5% Besparelse 
        26.000.000 1.300.000 
Personale reduktioner (to-lærer, støtte, suppl. Uv) 425000 
Kompetencemidler/kursus       75000 
Vikar       150000 
Udskiftning inventar (udskydes)   100000 
Legeredskaber etc (udskydes)    150000 
Udskiftning IT (udskydes)     250000 
Indkøb generelt      25000 
Afskaffe gratis morgenmad (havregryn, mælk)  20000 
Undervisningsmidler      25000 
Droppe genindførsel af svømning    80000 
Det er en politisk beslutning, hvor der skal spares i kommunen, og vi kan derfor håbe, at 
børneområdet slipper nådigt. Bestyrelsen drøftede vores foreløbige udspil – herunder 
personalereduktioner og deres betydning for det pædagogiske og faglige tilbud. 
Prioriteringen/vægtningen af de enkelte poster kan naturligvis ændres, når den endelige 
model besluttes politisk.  

3. 

17:30 
Madordning 
Vi har fået bevilget ca. 200.000 kr. til forsøg med måltider i skolen. Midlerne skal bruges 
senest oktober 23, hvorefter der skal evalueres. 
Forslaget har været drøftet blandt medarbejdere og i elevrådet. 
Alle bakker op om tiltaget, men elevrådet forventer, at der vil være enkelte elever i de ældre 
klasser, der vil være i mod. Nogle ønsker ikke at spise men vil hurtigst muligt til pause. 
En løsning kan være at tage noget tid fra timen op til spisepausen. Således at man spiser 
tidligere den dag man får mad. Det vil også give mulighed for, at klassen kan gøre noget ud 
af at dække op og skabe god stemning omkring måltidet. 
Vi arbejder videre med en pris på 10 kr. pr. måltid og håber, at vi så kan få alle med. 
Hvordan skal madordningen introduceres for forældrene i klasserne? 
Skal der laves en mulighed for at søge et “Wild card” (gratis) og hvordan skal det så skrues 
sammen? 
Vi vil gerne i gang med forsøget så snart som muligt. 
Fortsat drøftelse. 
Informationen til og inddragelsen af forældrene blev diskuteret – en mulighed kunne være et 
elektronisk møde/webinar. I første omgang laver vi skriftlig info og en prøveuge, hvor 
maden er gratis. 
Lars laver udkast til information. Information gennem AULA, uddeling og ophæng.  
 

4. 
17:50 

Mobiltelefoner og skærme 
I anledning af drøftelsen på vores sidste bestyrelsesmøde har vi haft drøftelse i elevrådet 
(4.-9. Klasserne) og blandt lærere/pædagoger. 
Holdninger er delte. 
Eleverne peger entydigt på, at de fortsat vil have mobilerne væk fra timerne. Til gengæld vil 
de meget gerne have dem i pauserne. De mener slet ikke, at de forhindrer samvær og 
fællesskab. Til gengæld giver de tryghed mm. 
Alle er på den måde enige i, at mobiler ikke hører hjemme i timerne.  
Lærere og pædagoger er nervøse for konsekvenserne af mobiler i pauserne. Vil børnene 
være mere foran skærmene i stedet for at være sammen? Vil der komme flere konflikter på 
sociale medier? 
Både elever og lærere/pædagoger oplever, at chromebooks bruges til spil etc i timerne 
uden at det opdages. Til gengæld er de jo ofte nødvendige ift. hjælpemiddel til de ordblinde 
samt som redskab i undervisningen. 
Der er også elever, der i dag bruger deres iPads eller chromebook i pauserne. 
På baggrund af ovenstående har ledelsen besluttet en forsøgsperiode frem til påske. 
I perioden er mobiler væk fra timerne. Den enkelte klasse beslutter selv om de samles ind 
eller holdes i tasken. 
Hvis een mobil forstyrrer så konfiskeres den resten af dagen. 



 

 

I pauserne er mobiler til rådighed. 
I udvalgte klasser afprøver vi om et spejl bagerst i klassen kan hjælpe læreren/pædagogen 
med at kontrollere hvad eleverne har på deres skærm. 
Vi evaluerer op mod påske. 
Pba. ovenstående foreslår ledelsen derfor, at bestyrelsen afventer forsøgsperioden inden 
nye retningslinjer laves.  
Drøftelse og beslutning. 
Mathilde redegjorde for foreløbig status på hvordan det opleves i 7.kl.  
Prøveperioden fortsætter til påske inden der endeligt evalueres. 
Drøftes derefter også i bestyrelsen mhp at opdatere principperne. 
 

5. 
18:10 

Svømning tilbage på skemaet 
Det vil være muligt at genindføre svømning både ift. svømmehallerne i Grenå og Ebeltoft.  
Et scenarie er at have svømmehallen mellem kl. 12-13. 
Der kan så være afgang fra Rosmus kl. 11:30 og være tilbage til sidste time kl. 13:30. 
I de to timer vil være 30 min pause og 90 min undervisning. Vi skal altså tage to lektioner ud 
af nuværende timefordeling og eleverne vil gå glip af et langt frikvarter.  
Til gengæld får de ca. 40 min i vandet. 
Bus vil koste et sted mellem 1200-1600 pr. gang. 
Ebeltoft Svømmehal koster kr. 250 for en time. Samlet ca. kr. 70.000 for een årgang 
(svømmer sammen). 
Grenå Svømmehal koster kr. 695 plus en livredder til kr. 335. Samlet ca. kr. 101.000 for een 
årgang. 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen overvejede muligheder i forhold til alderstrin og hvilke af fagene ressourcerne 
skal hentes fra.  
4. eller 3. årgang blev nævnt som et godt tidspunkt at indføre svømning. 
Bestyrelsen ønsker at genindføre svømning,  
Det blev besluttet i bestyrelsen til at vente med det videre arbejde indtil omfanget og 
effekten af det varslede kommunale sparekatalog.  
Karen undersøger om der kan laves et svømmeprojekt i fritiden – evt. støttet af fond. 
 

6. 
18:30 

Skoleskov - få plantet skov og giv børnene en større forståelse for naturen (bilag) 
(Thea) 
Praktisk økologi og Friluftsrådet vil skabe skov på 10 skoler (se bilaget). 
Drøftelse og beslutning. 
Generel holdning til at det er et godt og spændende projekt.  
Lars undersøger placering og involvering af kommunen. Thea skaffer 10 frivillige. Niels kan 
hjælpe med gødning mm. 
 

7. 
18:40 

Udvidet morgenåbning børnehus 
Orientering, drøftelse og beslutning. 
Jesper fortalte om de hidtidige erfaringer med den udvidede morgenåbning. Der har været 
rigtig gode erfaringer med at åbne 06.15. Der kommer ca. 8-10 børn.  
Der var enighed om at gøre forsøget til en permanent ordning – så åbningstiden bliver 
fremover fra kl 06.15. 
 

8 
18:45 

Økonomi skolerejser/lejrskoler 
Fortsat drøftelse. 
Priserne er steget på rejserne, så af økonomiske grunde skal klasser og forældre tidligt i 
gang med opsparing. 
Fælles ”arbejde” for klasserne er god medborgeropdragelse og giver fællesskab. På skolen 
er pt. skolefoto og servering til translokation ”arbejde”, der tjenes på. 
Vi skal allerede fra starten italesætte overfor forældrene, at der er rejser og brugerbetaling. 
Så kan man gå i gang med at spare op samt få afstemt niveau for klassekasse. 



 

 

Der var stemning i bestyrelsen for at hæve forældrebetalingen til 2.500 til dækning af de 2 
skolerejser på 8. og 9. klasse. Der vil stadig være mulighed for at søge skolen om hjælp til 
betaling. 

9. 

18:55 
Kalender og indhold kommende møder 
Nye datoer: Næste møde er den 28. marts kl. 18.00. 
 
Indhold kommende møder: 
Emner til dagsorden de næste møder:  
Hjemmeside, Meddelelsesbogen, tema om klubben, værdiregelsæt 
 

10. 
19:00 

 

Evt. 
Beslutning om at genoptage trivsels-boller i børnehus og skole hh. 27/3 kl. 7:30 og 28/3 kl. 
14:30 
Forældrehenvendelse i forhold til at 2 børn forlod skolens område i SFO-tiden. Der bliver 
holdt ekstra øje med de børn, der kan tænkes at bruge den mulighed. Forældre informeres 
naturligvis hvis deres børn forlader området og ikke umiddelbart findes/bringes tilbage.  
Skolen tjekker op på toiletternes rengøring sidst på dagen. 

 


